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Obec Poříčany, Poříčany 235, 289 14, tel.: 321695351, e-mail: urad@obec-poricany.cz, www.obec-poricany.cz

  druhé číslo

- - - Slovo starostky - - - 
Aktuality
Provoz zdravotního střediska
Dovolená 
MUDr. Chocholová
28.7. - 8.8. / 25.8.-5.9.
MUDr. Sýkorová
11.8. - 22.8.

Pamětní publikace k výročí 130 
let SDH 
možnost zakoupení na OÚ za  
cenu 55,- Kč

Plánované akce
  2.8. - Telegraf (taneční zábava)
  9.8. - Letní sportovní hry
16.8. - Memoriál, fotbal
  6.9. - Rybářské závody
13.9. - Turnaj Beneš a Lát
20.9. - Podlipanská liga 
           závěrečné kolo na hřišti

Vážení čtenáři,

v horkých červencových dnech vám přinášíme jako osvěžení letošní druhé 
číslo Poříčanského posla.  Jsem ráda, že jsme po těch čtyřech letech, co 
Posla vydáváme, konečně našli čtenáře, který nám poslal svůj příběh. 
Doufám, že se čas od času najde někdo další, kdo se s námi o své vzpomínky 
i zážitky obdobným způsobem podělí. 

Řádky pana Sahuly jsem četla s trochou nostalgie po starých časech. Vždyť 
většina z toho, na co vzpomíná, dnes už dávno není pravda. Mnohé, o čem 
píše, mi vyprávěla babička, stejně jako o chatě poříčanského Sokola ve 
Strážném, jejíž historii mapuje další z příspěvků.  Je vidět, že i v pohnutých 
válečných a poválečných dobách Poříčany žily jako komunita a i tyto časy 
měly v očích tehdejších dětí své kouzlo. Ráda bych, s vírou, že některé 
hodnoty se nemění, aby se nám povedlo na to dobré navázat, aby za dalších 
padesát let i dnešní školáci vzpomínali s podobnou nostalgií. 
Přeji Vám hezké letní čtení,
                                                                                              Hanka Teršová

PS:V příloze uvnitř čísla najdete informace k plánované elektronické aukci 
na elektřinu a plyn, do které se můžete přihlásit a získat levnější energie. 
Také se nechte inspirovat nabídkou Klubu seniorů v Pečkách, kterou 
můžete zdarma využívat.

Dětský den tentokrát na koupališti
Ve znamení rčení, že „méně je někdy více" se nesl letošní den dětí, 
který v sobotu 7. června uspořádali poříčanští rybáři ve spolupráci s 
obcí a hasiči a s hudebním doprovodem Standy Potměšila a kapely 
CZetka.
Dopoledne na koupališti proběhly dětské rybářské závody, ve kterých 
se utkala desítka malých i větších účastníků. Odpoledne bylo pro děti 
připraveno několik disciplín, a asi největší ohlas však vzbudily dvě 
kanoe a jeden kajak, které jsme dětem daly na vodu a se kterými si 
užily spoustu legrace. Vodní hrátky to byly se vším všudy a koupaliště 
tak po letech opět posloužilo svému původnímu účelu – škoda, že jen 
na tak krátkou dobu…
                                                                                       Hanka Teršová
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V sobotu 21. června se konaly oslavy výročí 130 let založení SDH Poříčany. Celodenní akci 
provázely dlouhé týdny příprav, výsledek ale stál za to. Oslavy byly  důstojné i veselé. Tak jak 
to má být...



-3-

Poříčanský posel       číslo 2 /červenec 2014



-4-
Hana Teršová

Poříčanský posel       číslo 2 /červenec 2014

Informace Obecního úřadu
Provozní doba OÚ v průběhu prázdnin
Rádi bychom Vás požádali, abyste v letním období,          
s ohledem na dobu dovolených a také probíhajících 
stavební prací,  dodržovali úřední hodiny obecního úřadu: 
Po a St  8.00 – 11.30   12.00 – 17.00
Po dohodě jsme samozřejmě k dispozici i mimo tuto dobu, 
pro jistotu však předem zavolejte nebo nás kontaktujte 
emailem.
Bioodpad
Svoz bioodpadu je s letní sezónou v plném proudu. Pro ty, 
kteří na to ještě stále nenavykli, připomínáme, že pytle se 
svážejí každé pondělí, a je třeba, aby byly před domem již 
okolo 7 hodiny ráno, zvlášť teď o prázdninách, kdy se 
začíná svážet dříve. Pokud sekáte jindy než o víkendu, 
nedávejte prosím pytle ven dříve! Není vzácností, že 
vidíme, jak někdo vystrčí pytel ven v pondělí večer – 
takové pytle pak na chodníku/ulici zápachem obtěžují 
kolemjdoucí a objíždět vesnici pořád dokola v průběhu 
celého týdnu by se dost prodražilo. Je samozřejmostí, že 
když pracovníci obce na takový pytel narazí, vyvezou ho. 
To ale není pravidlo, které by se mělo zneužívat. 
Co nás čeká:
Rekonstrukce střechy obecního úřadu
V minulém týdnu byla zahájena rekonstrukce střechy 
obecního úřadu, jejíž celkové náklady se vyšplhají na 360 
tis. Kč. I přes nepřízeň počasí a vydatné přívalové srážky 
rekonstrukce pokračuje a nová střecha by měla být hotova 
do poloviny srpna. 
Rekonstrukce střechy budovy školní družiny 
Novou střechu dostane i budova školní družiny v 
Poříčanech. Na tuto akci základní škola získala dotaci z 
MAS Pošembeří ve výši téměř 300 tis. Kč, zbývajících 70 
tis. bude hrazeno z rozpočtu obce. Stavební práce 
proběhnou během srpna, tak aby byl areál školy 1. září 
připraven na nový školní rok.
Zateplení ZŠ
Do finále se blíží i zateplení hlavní budovy ZŠ. Kromě 
oken a dveří je již hotová i tepelná izolace půdního 
prostoru a zateplení plochých střech vč. nové krytiny 
(PVC folie). V současné době probíhají dokončovací 
práce na fasádě (zábradlí, pokládka nové dlažby před 
hlavním vchodem do budovy, aj.). 
Rekonstrukce veřejného osvětlení u okálů
S drobnými problémy se potýká náš záměr na 
rekonstrukci veřejného osvětlení u okálů. Původní záměr 
pouze vyměnit stará světla za nová narazil na technické 
nedostatky starého vedení.  Proto jsme se rozhodli, že 
tento úsek vyřešíme komplexně, to však vyžaduje 
zpracování projektu pro stavební úřad a na komplikaci 
jsme narazili i kvůli nevyřešeným vlastnickým vztahům. 
Velká část pozemků mezi okály totiž doposud patří 
Ředitelství silnic a dálnic. Doufáme, že se nám i přes tyto 
problémy podaří nové osvětlení osadit do konce října.  

Opravy chodníků 
V nadcházejících týdnech budou probíhat opravy 
chodníků hned na dvou místech.
V ul. Mírová bude položena nová dlažba oboustranně od 
podjezdu k mostu přes Šemberu a opravy se dočká i úsek 
chodníku podél areálu ZŠ v ul. Školní. V příštím roce 
bychom rádi navázali chodníkem v ul. Hořanská, také po 
obou stranách.
Dopravní značení
V průběhu jarních měsíců bylo osazeno nové dopravní 
značení, a to hlavně na křižovatkách se silnicemi II. a III. 
třídy. Snad toto opatření napomůže bezpečnosti provozu. 
Většina křižovatek na místních komunikacích zůstala bez 
označení a platí zde přednost zprava!
Žádost o dotaci na opravu místních 
komunikací po povodních v r. 2013
Do konce července bude podána žádost o opravu místních 
komunikací Sportovní, Spojovací, Sluneční, Dlouhá, 
Krátká a Na Klínku z programu na likvidaci povodňových 
škod Ministerstva pro místní rozvoj. Celkové 
předpokládané náklady jsou necelé 3 miliony Kč. Pokud  
s naší žádostí uspějeme, nebude se jednat o komplexní 
rekonstrukce komunikací vč. podloží, ale pouze o opravu 
poničených povrchů, tak aby byla obnovena souvislá       
a soudržná zhutněná povrchová vrstva komunikace. 
Čekáme na výsledky dotací!
Na konci června byly vyhlášeny výsledky výzvy 
Operačního programu životní prostředí, kam jsme            
v listopadu 2013 podali žádost o dotaci na zateplení 
obecního úřadu. Naše žádost uspěla a měli bychom získat 
dotaci ve výši 450 tis. Kč, což je cca 50% 
předpokládaných nákladů na zateplení fasády, výměnu 
oken a dveří a zateplení stropních konstrukcí. V rámci 
tohoto projektu bude provedena i změna vytápění a stará 
akumulační kamna budou vyměněna za ústřední plynové 
topení. Celkové náklady stavebních úprav, které 
proběhnou na podzim letošního roku nebo příští jaro 
budou cca 1,5 mil. Kč. 
Dále je v jednání žádost o dotaci na celkovou rekonstrukci 
ul. Mírová v úseku od křižovatky s ul. Hořanská až            
k podchodu v ul. Nádražní. Žádost prozatím prošla 
prvním kolem hodnocení, a protože splnila požadované 
formální náležitosti, bude hodnocena ve výběru projektů. 
Předpokládaný termín realizace v případě úspěchu bude 
jaro 2015.
Územní plán
Zpracování územního plánu se oproti plánu trochu 
zdrželo. Důvodem byla jednak personální změna na 
stavebním úřadě v Českém Brodě, ale především 
zamítavé stanovisko dotčených orgánů k některým našim 
požadavkům. V současné době probíhají jednání mezi 
zpracovatelem, pořizovatelem (MěÚ Český Brod)           
a dotčenými orgány a věříme, že další etapa, tzv. „veřejné 
projednání" bude zahájena co nejdříve.
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Povodňové škody
Od povodní v červnu 2013 uběhl již rok a vy se často 
ptáte, jak bude probíhat likvidace povodňových škod       
a zda budou realizována nějaká protipovodňová opatření. 
Povodí Labe v současné době připravuje projekt na 
opravy hrází mezi mostem u okálů a Třemi kanály, 
realizace těchto oprav je však vázána na získání 
evropských dotací. Naše zbývající požadavky (navýšení 
pravého břehu u mlýna a směrem k ul. Krátká nebo např. 
instalace vodočtu) však prozatím nejsou řešeny. Obrátili 
jsme se s žádostí o místní šetření na vodoprávní úřad         
v Českém Brodě, abychom problematická místa prošli    
za přítomnosti všech zúčastněných – majitelů pozemků, 
Povodí Labe jako správce toku, obce i vlastníků 
přilehlých pozemků. S Povodím Labe nyní jednáme         
i o stanovení záplavového území v naší obci.

 Navíc průběžně jednáme s odborem životního prostředí      
o zpracování digitálních povodňových plánů nejen             
v Poříčanech, ale v celém území podél toku Šembery, 
protože i to je projekt, který by mohl být financován            
z evropských peněz.

Odvolání ředitelky ZŠ Poříčany
Na základě návrhu školské rady ze dne 22.4. 2014 došlo      
s účinností k 18.7. 2014 k odvolání ředitelky školy        
Mgr. Květy Suchánkové, PhD. Do doby, než proběhne 
řádný konkurz na ředitele/ředitelku školy, byl vedením 
ško ly  dočasně  pověřen  dosavadn í  zás tupce                       
pro pedagogickou oblast Ing. Václav Pěnkava. 
Předpokládaný termín vyhlášení konkurzu je srpen 2014. 
                                                                                        Hanka Teršová

Vítání občánků
V úterý 15.4. jsme přivítali mezi nové občánky Poříčan tyto kluky a holčičky narozené v r. 2013: 
Klárku Čáslavovou, Adámka Hrdličku, Rozárku Kárníkovou, Matyáše a Dominiku Marešovy, Adélku Minaříkovou, 
Zuzanku Pithartovou, Dominika Růžičku, Jiříka Řeháka, Kristýnku Stoklasovou, Standu Suchánka a Elišku 
Ullspergerovou.

Hanka Teršová
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Kvůli úspoře místa jsou v zápisech vynechány formální 
informace ze zahájení zasedání. Úplné znění zápisu 
naleznete na webu obce nebo na obecním úřadu.   

      H. Teršová

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

POŘÍČANY č. 5/2014, konaného dne 22.4.2014

PROGRAM:

1.Kostel 

V rámci jednání o záměru revitalizace kostela starostka 

předložila návrh smlouvy o pronájmu kostela zkonzultovaný s 

právníkem, návrh partnerské smlouvy s občanským sdružením 

Kostel, nabídky na projektovou dokumentaci a na zpracování 

žádosti a administraci projektu z Norských fondů. 

· Smlouva o nájmu – zastupitelstvo projednalo připomínky 

právničky a navrhlo tyto změny: 

Ve smlouvě dojde k úpravě délky doby nájmu na 25 let, bude 

navržen roční limit prostředků vynaložených na drobné opravy 

a údržbu 30.000,- Kč, upřesnění kontrolních dnů (§  6, odst. 8).

·   Hlasování o smlouvě o pronájmu po úpravách

 PRO: 7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 1

·   Hlasováno o schválení Partnerské smlouvy o spolupráci na 

revitalizaci poříčanského kostela. 

 PRO: 7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 1

· Nabídky na zpracování projektové dokumentace. Byly 

předloženy dvě nabídky - f. MURUS (zpracovatel původní PD) 

139.150,- Kč a nabídka Ing. arch. Hladíka 96.000 Kč. Obě 

nabídky počítají s dokončením PD v požadovaném termínu (do 

20.5. 2014). Na základě nižší ceny a konzultace se stavebním 

odborníkem Arcibiskupství pražského bylo hlasováno o přijetí 

nižší nabídky.  Přichází T. Hlavica

· Hlasování o zhotoviteli projektové dokumentace (Ing. 

arch. Hladík) PRO: 7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 2

       ·  Nabídky na zpracování žádosti o dotaci. Byly předloženy 

tři nabídky, nejnižší nabídku podala f. Supportproject s.r.o. 

45.000 Kč za podání žádosti. Tato firma má zkušenosti s 

Norskými fondy a dobré reference z různých oblastí.  

Hlasováno o zpracování žádosti o dotaci f. Supportproject  

PRO 7-PROTI -0 -ZDRŽEL SE 2

Usnesení č. 1/5/2014: 

· Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Smlouvy o 

pronájmu kostela  a navržené úpravy (doba nájmu – 25 let, roční 

limit pro opravy a údržbu 30.000,- Kč)  a pověřuje starostku 

jejím projednáním s farností Český Brod a Arcibiskupstvím 

pražským. 

· Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Partnerské 

smlouvy o spolupráci na revitalizaci poříčanského kostela          

s občanským sdružením Kostel a pověřuje starostku jejím 

podpisem.

·   Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku Ing. arch. 

Hladíka na zpracování projektové dokumentace pro stavební 

povolení na rekonstrukci poříčanského kostela.

·  Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku  f. Supportproject 

s.r.o. na zpracování žádosti o dotaci z programu Norských fondů 

v červnu 2014.

2. Plnění rozpočtu Obce, Plnění rozpočtu Základní školy

Starostka předložila plnění rozpočtu Obce Poříčany a ZŠ a MŠ 

Poříčany k 31.3.2014. Čerpání rozpočtu probíhá dle 

předpokladu. Vedení ZŠ Poříčany požádalo o převod prostředků 

ve výši 100.000,- Kč z rezervního fondu do investičního fondu, 

a to na pořízení počítačového serveru. 

Hlasování:  PRO: 9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 2/5/2014:

 a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění rozpočtu Obce 

Poříčany.

 b) Zastupitelstvo obce schvaluje převod prostředků ve výši 

100.000,-Kč do investičního fondu ZŠ Poříčany.

3. Rozpočtové opatření

Starostka předložila rozpočtové opatření č. 1/2014.

Hlasování:  PRO: 9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 3/5/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 

opatření č. 1/2014 a pověřuje starostku příslušnou změnou 

rozpočtu. 

Přichází S. Potměšil

4. Žádost SDH Poříčany o financování zásahového vozidla

Velitel jednotky SDH R. Váňa představil zastupitelstvu činnost 

zásahové jednotky a návrh na pořízení ojetého zásahového 

vozidla (CAS – cisternová automobilová stříkačka), které by 

nahradilo současný vůz LIAZ, který již po technické stránce 

není vyhovující (technický stav, dojezdové časy, apod.). Žádost 

o finanční prostředky ze Středočeského Fondu podpory 

dobrovolných hasičů a složek IZS na r. 2014 nebyla podpořena. 

V rozpočtu obce je na spolufinancování této dotace vyčleněna 

částka 600.000 Kč. Zástupci jednotky SDH představili návrh na 

pořízení ojetého vozidla ze zahraničí  (Německo, Polsko, 

Holandsko). V ceně 600.000 by bylo možné pořídit vozidlo r. v. 

1990 - 1995, pokud by byla uvolněna vyšší částka (cca 

1.250.000,-), bylo by možné pořídit vozidlo z r. 2000 – 2002. Do 

příštího zasedání budou upřesněny informace o převodu vozidla 

ze zahraničí, platebních podmínkách, DPH, pojištění, aj. 

Finanční výbor projedná možnost navýšení částky v z rozpočtu 

obce. 

5. Financování vybavení školní kuchyně

Zastupitelstvo obce schválilo 8. 4. 2014 usnesením č. 5/4/2014 

financování vybavení školní kuchyně úvěrem od České 

spořitelny. Starostka projednala náležitosti žádosti o úvěr a 

předložila návrh usnesení ke schválení přijetí úvěru. 

Hlasování:  PRO: 10 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 4/5/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí 

úvěru na financování multifukčního varného centra pro školní 

kuchyni ZŠ Poříčany ve výši 531.674,- Kč  od České spořitelny 

a.s. dle předložené nabídky s dobou splatnosti 4 roky, a pověřuje 

starostku obce uzavřením úvěrové smlouvy. Ručení úvěru bude 

budoucími rozpočtovými příjmy obce. 

6. Situace v ZŠ a MŠ

Školská rada a kontrolní výbor předložily zastupitelstvu obce 

výstupy ze svých jednání. Kontrolní výbor shledal, že stížnosti 

projednané zastupitelstvem obce dne 25. 3., lze považovat za 

opodstatněné.  Místopředseda školské rady Ing. Pěnkava předal 

zastupitelstvu návrh na odvolání ředitelky školy Mgr. Květy 
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Suchánkové, PhD, který školská rada přijala na svém zasedání 

dne 22. 4. 2014. 

Po krátké diskusi starostka navrhla, aby bylo projednání tohoto 

bodu odloženo na další jednání.  

Zastupitelstvo projednalo návrh, aby si vyhradilo kompetenci, 

která dle zákona o obcích přísluší radě obce.  

Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: -1

Usnesení č. 5/5/2014: 

· Zastupitelstvo obce bere na vědomí výstupy předložené 

kontrolním výborem a školskou radou a souhlasí s odložením 

jejich projednání na příští zasedání.

·  Zastupitelstvo obce si vyhradilo pravomoc rady obce dle § 

102 odst. 2 b) zákona 128/2000 Sb., o obcích, plnit úkoly 

zřizovatele ZŠ Poříčany. 

7. Plnění usnesení

Bod byl odložen na další zasedání zastupitelstva obce.

Odešla K. Suchánková

8. Diskuse

· P. Hubínka vznesl stížnost, že jeho pole za okály bylo v 

posledních měsících již podruhé zaplaveno fekáliemi.  Poprvé 

to bylo při protržení tělesa hráze Šembery při povodní v červnu 

2013, podruhé v březnu, kdy došlo k havárii na kanalizačním 

řadu na přítoku na ČOV. P. Hubínka požádal o přijetí takových 

opatření, aby se podobná situace neopakovala. S 

provozovatelem kanalizace 1. SčV bude projednáno častější 

čištění problematického úseku.

·  D. Nádeník navrhl, aby se našlo dočasné komerční využití pro 

vyklizený prostor za Hospodářským dvorem.

· P. Václav Skála, starosta SDH Poříčany oficiálně pozval 

všechny přítomné na slavnosti k 130. výročí založení SDH v 

Poříčanech, které se budou konat 21. 6. 2014.

V Poříčanech, dne 29. 4. 2014

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

POŘÍČANY  č. 6/2014, konaného dne 5.6.2014

Starostka informovala o vyjádření JUDr. Hraby, právního 

zástupce ředitelky ZŠ Květy Suchánkové (zasláno 

zastupitelstvu obce), který se domnívá, že s ohledem na 

skutečnost, že je starostka členkou školské rady, mohlo by jít v 

případě projednávání a hlasování ve věcech souvisejících s 

osobou paní ředitelky o podjatost, a to i přesto, že zákon o 

obcích termín podjatost neuvádí, zmiňuje pouze střet zájmů. 

Starostka dále uvedla, že pro vyloučení všech pochybností, a 

proto, aby nemohlo dojít k napadnutí projednaných bodů, 

nebude v bodě č. 2 podávat žádné návrhy ani hlasovat o 

případném usnesení.

Přichází R. Musil

PROGRAM:

1. ZŠ a MŠ Poříčany

K. Suchánková vznáší dotaz, zda byla zastupitelům zaslána obě 

vyjádření jejího právního zástupce. 

Starostka informuje, že vyjádření ze dne 26.5.2014 nebylo 

omylem odesláno, a předložila toto vyjádření zastupitelstvu. Z 

vyjádření vyplývá, že podle § 84 odst. 4 a §102 odst. 2 zákona 

128/2000 Sb., o obcích, zastupitelstvo nemá pravomoc vyhradit 

si rozhodování jménem zřizovatele příspěvkové organizace, a 

že tuto úlohu musí převzít starosta obce. Starostka dále uvedla, 

že zastupitelstvo nicméně může otázky související s 

fungováním ZŠ a MŠ Poříčany projednávat, protože toto zákon 

o obcích nijak neupravuje. Starostka dále informovala o dalších 

zjištěních souvisejících se stávající situací (stanoviska MŠMT a 

MPSV, vyjádření právníků, vyjádření vedení školy k dopisu 

ředitelky ze dne 4.6.).  Starostka navrhla, aby zastupitelstvo 

zrušilo své usnesení z 22.4. 2014 č. 5/5/2014 b).

K. Suchánková uvedla, že dle jejího názoru je projednávání 

situace a hlasování o „doporučení zastupitelstva"  starostovi  v 

rozporu se zákonem. D. Nádeník upozornil, že v době, kdy 

zastupitelstvo rozhodlo o tom, že nebude vyhlášen konkurs na 

pozici ředitele školy, nebyla paní ředitelkou proti tomuto 

postupu vznesena žádná námitka a že toto usnesení je tedy 

rovněž neplatné. K. Suchánková poznamenala, že v této věci již 

uplynula lhůta, ve které mohl být konkurs vyhlášen. 

K. Suchánková dále shrnula průběh svého působení ve funkci 

ředitelky školy. Pí. Musilová (učitelka ZŠ) reaguje vyjádřením, 

že zaměstnanci školy neměli výhrady vůči pedagogické práci 

ředitelky, ale pouze k jejímu vystupování vůči učitelům. Pí. 

Kopečková (učitelka ZŠ) vyjádřila názor některých členů 

učitelského sboru na vedení školy paní ředitelkou, zmínila 

pozitivní stránky managementu a ocenila dosažené výsledky, 

zároveň však poukázala na nedostatek sebereflexe K. 

Suchánkové a na její jednání s učiteli. 

 P. Pěnkava se vyjádřil k dopisu paní ředitelky ze dne 4.6. 2014 a 

zvláště se ohradil proti útoku, kterým byla tímto dopisem 

očerněna jeho osoba. 

K. Suchánková reaguje tvrzením, že cílem dopisu bylo pouze 

upozornit zřizovatele na to, že bez jejího zasahování do řízení 

školy dochází k různým pochybením. Z vyjádření vedení školy 

však vyplývá, že většina připomínek K. Suchánkové se ukázala 

jako nepodložená a v případě zjištěných nedostatků již došlo k 

nápravě, nebo jsou aktuálně v řešení. 

Pí. Kopečková se dále zeptala, jaký bude další postup obce a 

upozornila, že nejistota, která panuje ve škole v souvislosti s 

návrhem školské rady na odvolání ředitelky ze dne  22.4. 2014, 

není prospěšná.

Starostka uvedla, že s ohledem na závažnost celé situace a 

rozporuplné právní výklady nepovažuje za vhodné činit 

unáhlené rozhodnutí a že názor zastupitelů, je pro ni důležitý.

D. Nádeník navrhuje, aby vzhledem k závažnosti situace 

starostka pro obec zajistila právního zástupce, v termínu do 14 

dnů, který bude nadále jednat jménem obce s právním 

zástupcem K. Suchánkové. 

Usnesení 1/6/2014: 

·  Zastupitelstvo obce ruší své usnesení č. 5/5/2014 b) ze dne 

22.4 2014.  

(Hlasování: PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 1)   

·  Zastupitelstvo ukládá starostce, aby před rozhodnutím o 

odvolání či neodvolání ředitelky ZŠ z funkce najala právního 

zástupce obce, a to do 14 dnů od tohoto zasedání. 

(Hlasování: PRO:  9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 2)  
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Na dotaz S. Potměšila, zda by byla možnost domluvit se bez 

účasti právníků, odpovídá K. Suchánková, že těžko.  

J. Rytina uvedl, že není vhodné přijmout usnesení, kterým by 

zastupitelstvo starostce ve věci odvolání ředitelky dalo své 

doporučení, pokud by mělo dojít k jeho zpochybnění, a 

navrhuje, aby se každý zastupitel vyjádřil v rámci rozpravy k 

tomuto bodu. Zastupitelé, kromě starostky a K. Suchánkové, 

jednotlivě projevili svůj názor k odvolání ředitelky školy. 

Všichni zastupitelé jsou pro odvolání. 

20,30  - 20,45 hod. - zasedání přerušeno, odchází S. Potměšil, 

K. Suchánková

2. Plnění usnesení

Starostka předložila přehled plnění usnesení z minulého 

zasedání. Dále navrhla, aby zastupitelstvo revokovalo své 

usnesení o nájmu zemědělských pozemků,  neboť podle nového 

občanského zákoníku se jedná o tzv. pacht, nikoli nájem. Podle 

nových právních předpisů tedy musí dojít ke změně formulace 

usnesení, které se týkalo pronájmu zemědělských pozemků 

panu Zajícovi. Navíc podle zjištěných skutečností (viz. bod č. 1, 

§ 84 odst. 4 a §102 odst. 2 zákona 128/2000 Sb., o obcích) 

zastupitelstvu nepřísluší o nájmech rozhodovat.  Hlasování: 

PRO: 11 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0   

Usnesení č. 2/6/2014: 

a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění usnesení z 

minulých zasedání.

b) Zastupitelstvo obce zrušuje usnesení 4/4/2014 a nahrazuje ho 

usnesením č. 1/6/2014 c).

c) Zastupitelstvo obce doporučuje starostce uzavřít pachtovní 

smlouvu na pacht zemědělských pozemků s p. Jiřím Zajícem.

3. Žádost o příspěvek na opravu žlabů – TJ SOKOL

Starostka předložila žádost TJ Sokol Poříčany o příspěvek na 

výměnu žlabů na budově sokolovny. 

Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 3/6/2014: Zastupitelstvo obce projednalo žádost TJ 

SOKOL ze dne  26/5/2014 a schvaluje příspěvek pro TJ 

SOKOL Poříčany ve výši 30.000,- na výměnu žlabů a svodů na 

budově sokolovny.

4. Rozpočtové změny

Starostka obce předložila rozpočtové opatření č. 2/2014. J. 

Hampl navrhuje zařadit do rozpočtu příspěvek  V. Tučkovi na 

náklady cestovného na mistrovství světa v mrtvém tahu. 

Zastupitelstvo obce o tomto příspěvku rozhodne až na základě 

písemné žádosti p. Tučka, a to podané nejlépe prostřednictvím 

TJ Sokol Poříčany, které je členem.

Zastupitelstvo dále projednalo nákup zásahového vozidla a 

poskytnutí příspěvků na financování projektů poříčanských 

spolků.Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 4/6/2014:

· Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení ojetého 

zásahového vozidla pro jednotku SDH Poříčany v ceně do 

1.200.000 Kč.

· Na základě partnerské smlouvy s SK Poříčany 

zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí příspěvku ve výši 

20.000 Kč na spolufinancování projektu „Bezpečné branky 

pro Poříčanský fotbal"  a bezúročné půjčky ve výši 60.000 

Kč na předfinancování tohoto projektu se splatností do 

31.12.2014.

·  Na základě partnerské smlouvy s SHČMS SDH - 

Poříčany zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí příspěvku ve 

výši 15.000 Kč na spolufinancování projektu „Čí jsou máje? 

Naše! – Staročeské lidové kroje" a bezúročné půjčky ve výši 

59.000 Kč na předfinancování tohoto projektu se splatností do 

31.12.2014.

· Na základě partnerské smlouvy se ZŠ a MŠ Poříčany 

zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí příspěvku ve výši 

74.000 Kč na spolufinancování projektu „Rekonstrukce střechy 

školní družiny" a bezúročné půjčky ve výši 295.000 Kč na 

předfinancování tohoto projektu se splatností do 31.12.2014.

· Zastupitelstvo obce projednalo rozpočtové opatření č. 

2/2014 a toto rozpočtové opatření schvaluje.

5. Inventura 2013

Starostka obce předložila zprávu o provedené inventuře 

majetku obce za rok 2013.

Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 5/6/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje zprávu o 

provedení řádné inventury majetku obce Poříčany za r. 2013.

6. Závěrečný účet obce,  audit 2013

Starostka předložila Závěrečný účet obce a Zprávu o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce za r. 2013 zpracovanou 

auditorkou Ing. Evou Neužilovou. Hlasování:  PRO:  9 – 

PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 6/6/2014: 

Zastupitelstvo obce projednalo Závěrečný účet obce za r. 2013 a 

Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce, 

zpracovanou auditorkou Ing. Evou Neužilovou. Zastupitelstvo 

bere na vědomí výsledky zprávy auditorky a schvaluje 

předložený Závěrečný účet bez připomínek. 

7. Nájemní smlouva - kostel

Starostka předložila konečnou verzi nájemní smlouvy s dobou 

nájmu na 15 let a požádala zastupitelstvo o doporučení. 

Hlasování:  PRO:  8 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 1

Usnesení č. 7/6/2014: 

· Zastupitelstvo obce ruší své usnesení č. 1/5/2014 a) z 

22.4.2014 s odvoláním na §84 odst. 4 a §102 odst. 2 zákona 

128/2000 Sb., o obcích.

· Zastupitelstvo obce projednalo nájemní smlouvu s 

Římskokatolickou  farností Český Brod, IČ: 48664006, a 

doporučuje starostce tuto smlouvu uzavřít.

8. Smlouva o zřízení věcného břemene – RWE

Starostka předložila smlouvy o zřízení věcného břemene. Jedná 

se o vedení plynovodu mezi obcemi Poříčany a Kounice.  

Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 8/6/2014:  

a)Zastupitelstvo obce schvaluje předložený návrh smlouvy se 

spol. RWE GasNet, s.r.o., IČO: 27295567, o zřízení věcného 

břemene spočívajícího v 

i. právu zřídit a provozovat na služebném pozemku plynárenské 

zařízení,

ii. právu vstupovat a vjíždět na služebný pozemek v souvislosti se 

zřízením, stavebními úpravami, opravami, provozováním a 
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odstraněním plynárenského zařízení, na pozemcích parc. č. 641 

a 635/28, zapsaných na LV č. 10001 pro k.ú. Poříčany.  

Zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpisem této smlouvy. 

b) Zastupitelstvo obce schvaluje předložený návrh smlouvy se 

spol. RWE GasNet, s.r.o., IČO: 27295567, o zřízení věcného 

břemene spočívajícího vi. právu zřídit a provozovat na 

služebném pozemku plynárenské zařízení,

ii. právu vstupovat a vjíždět na služebný pozemek v souvislosti se 

zřízením, stavebními úpravami, opravami, provozováním a 

odstraněním plynárenského zařízení, na pozemku parc. č. 527 

zapsaném na LV č. 144 pro k.ú. Chrást u Poříčan. Zastupitelstvo 

obce pověřuje starostku podpisem této smlouvy. 

9. Smlouva o zajištění zpětného odběru odpadů – EKO-

KOM, a.s.

Starostka předložila smlouvu se spol. EKO-KOM, a.s., která 

byla aktualizována v souladu s novým občanským zákoníkem. 

Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 9/6/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 

předložený návrh smlouvy č. OS201420004370 o zajištění 

zpětného odběru a využití odpadů z obalů se spol. EKO-KOM, 

a. s., IČO: 25134701, a pověřuje starostku podpisem této 

smlouvy. 

10. Výběr zhotovitele: Rekonstrukce střechy OÚ, opravy 

chodníků – ul. Mírová, ul. Školní

Starostka předložila nabídky došlé v rámci výběrových řízení. 

Firma 3K značky s.r.o. dodala nejnižší cenovou nabídku na 

rekonstrukci chodníků v ul. Mírová a Školní, zastupitelstvo se 

rozhodlo, že pro oba chodníky bude položena betonová dlažba o 

rozměrech 20/10 cm v tl. 6 a 8 cm v šedé barvě.

Nejnižší nabídku na rekonstrukci střechy OÚ předložil p. Pavel 

Kadeřábek. 

Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 10/6/2014: 

· Zastupitelstvo projednalo nabídky na akci 

„Rekonstrukce střechy budovy OÚ Poříčany".  Na základě 

doporučení finančního výboru zastupitelstvo rozhodlo, že 

dodavatelem stavebních prací v rámci veřejné zakázky bude p. 

Pavel Kadeřábek, IČO: 76205347, který předložil nabídku s 

nejnižší nabídkovou cenou 362 568 Kč vč. DPH.  Na 

rekonstrukci bude zajištěn technický dozor investora. 

Zastupitelstvo pověřuje starostku podpisem smlouvy o dílo a 

výběrem TDI.   

· Zastupitelstvo projednalo nabídky na akci „Oprava 

chodníku – Poříčany – ul. Školní".  Na základě doporučení 

finančního výboru zastupitelstvo rozhodlo, že dodavatelem 

stavebních prací v rámci veřejné zakázky bude f. 3K Značky 

s.r.o., IČO: 25056271, která předložila nabídku s nejnižší 

nabídkovou cenou 127.027,- Kč vč. DPH.  Na rekonstrukci bude 

zajištěn technický dozor investora. Zastupitelstvo pověřuje 

starostku podpisem smlouvy o dílo a výběrem TDI.   

· Zastupitelstvo projednalo nabídky na akci „Oprava 

chodníku – Poříčany – ul. Mírová".  Na základě doporučení 

finančního výboru zastupitelstvo rozhodlo, že dodavatelem 

stavebních prací v rámci veřejné zakázky bude f. 3K Značky 

s.r.o., IČO: 25056271, která předložila nabídku s nejnižší 

nabídkovou cenou 360.395,- Kč.  Na rekonstrukci bude zajištěn 

technický dozor investora. Zastupitelstvo pověřuje starostku 

podpisem smlouvy o dílo a výběrem TDI.  

11. Převod pozemku 917/1 – UZSVM

Starostka předložila návrh na úplatný převod pozemku 917/1 

(bývalý náhon podél ČOV). Bezúplatný převod by byl možný 

jen v u cca 1/3 pozemku, obec by na vlastní náklady musela 

zajistit geometrický oddělovací plán, což by finančně přesáhlo 

předpokládanou kupní cenu pozemku. Úplatný převod je tedy 

jednodušší variantou. Hlasování:  PRO:  9 – PROTI: 0 - 

ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 11/6/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje úplatný 

převod pozemku parc. č. 917/1, vodní plocha, o výměře 1026 
2

m , ve vlastnictví České Republiky, který je zapsán na LV 60000 

pro obec a k.ú. Poříčany. Zastupitelstvo pověřuje starostku 

podáním žádosti o úplatný převod pozemku k Úřadu pro 

zastupování státu ve věcech majetkových.

12. Diskuse

Starostka informovala, že obci byla přiznána dotace na 

rekonstrukci dětského hřiště z programu Podpora rozvoje 

regionů Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 350.000,- Kč. 

Dále starostka zmínila možnosti účasti obce/občanů  v 

elektronické aukci na dodávky energií – bude na programu 

příštího jednání.    

L. Melich se dotázal na možnost zákazu stání aut na chodnících 

–  tuto oblast nelze upravit vyhláškou obce, jedná se o porušení 

dopravních předpisů.

Zasedání bylo ukončeno v 21.45.

V Poříčanech dne  15.6.2014

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

POŘÍČANY

č. 7/2014, konaného dne 23.6.2014

PROGRAM:

· Plnění usnesení -  bod odložen na konec jednání

Starostka předložila přehled plnění usnesení z minulých 

zasedání. Předmětem diskuse byly tyto body:

· ZŠ – starostka informovala o tom, že dojednala 

právního zástupce pro obec pro další komunikaci s JUDr. 

Hrabou, právním zástupcem ředitelky školy K. Suchánkové. O 

dalším postupu bude zastupitelstvo informováno. 

· Zásahové vozidlo pro jednotku SDH – po konzultaci s 

HZS v Českém Brodě a na základě dalších doporučení bylo 

prozatím nákup vozidla odložen. Z hlediska typů zásahů, ke 

kterým zásahová jednotka vyjíždí, bylo obci doporučeno, aby 

zásahové vozidlo mělo 3000  - 4000 l nádrž. Vozidlo Scania z 

Polska toto nesplňovalo, a nebyly splněny ani požadavky na 

přihlášení do provozu v ČR a do IZS. 

· Povodí Labe – D. Nádeník uvedl, že z vyjádření Povodí 

Labe ze dne 10.6. 2014 jsou sice uvedeny předpokládané 

termíny realizace oprav, ale není zřejmý rozsah oprav hrází, 

zejména se neuvádí, zda bude předmětem oprav i snížený břeh u 

mlýna, a navrhl, aby starostka zaslala žádost o  upřesnění těchto 

informací. Bude zajištěno. 
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· MABALO – stanovisko právníka se připravuje.

· ČOV Poříčany – Projektová dokumentace hotova, 

zahájeno stavební řízení.

· Územní plán – zpracovatel upravil návrh na základě 

připomínek dotčených orgánů, starostka informovala, že 30.6. 

má domluvenou schůzku s pořizovatelem (MěÚ Český Brod), 

kde bude stanoven další postup před vyhlášením veřejného 

projednání. 

· D. Nádeník navrhl, aby obec upravila pozemek             

v        ul. Nádražní č 903/2. Na Státním  pozemkovém úřadě 

bude zjištěno, zda tento pozemek nemají v nájmu vlastníci 

domu č.p. 89. Usnesení č. 1/7/2014: Zastupitelstvo obce bere  

na vědomí plnění usnesení z minulých zasedání. Nedořešené 

body budou předmětem další kontroly. 

2. Stanovení počtu zastupitelů pro komunální volby        

v říjnu 2014

V souvislosti s možností zřízení rady obce, kterou zmínili 

někteří zastupitelé, starostka informuje, že v případě, že by pro 

příští volební období měl být jiný počet zastupitelů než 11, je 

třeba tento počet stanovit nejpozději 85 dnů před termínem 

konáním voleb do zastupitelstev obcí. Aby mohla vzniknout 

rada obce, muselo by mít zastupitelstvo minimálně 15 členů.  

Hlasováno o navýšení počtu zastupitelů  na  15. Hlasování:  

PRO:  1 – PROTI: 5 - ZDRŽEL SE: 1

Usnesení č. 2/7/2014: Zastupitelstvo obce rozhodlo, že počet 

členů zastupitelstva pro příští volební období 2014 – 2018 

zůstane 11.

3. Audit 2014

Starostka uvedla, že do 30.6. musí obec informovat Krajský 

úřad Středočeského kraje o tom, jestli bude zpracovávat audit za 

kalendářní rok 2014 nezávislý auditor nebo Krajský úřad. V 

rámci diskuse se zastupitelé přiklonili k přezkumu hospodaření 

nezávislým auditorem. Na základě doporučení kontroly 

finančního úřadu v září 2013 starostka navrhla, aby obec 

změnila auditora. Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - 

ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 3/7/2014: Zastupitelstvo obce rozhodlo, že 

přezkum hospodaření obce za r. 2014 provede nezávislý auditor 

a pověřuje starostku zajistit nového auditora.

4. Provozování kanalizace od r. 2015

Na konci roku 2014 končí smlouva o provozování kanalizace    

s 1. SčV. Nabízejí se tři varianty jak provozovat kanalizaci         

v budoucnu: 1) pokračovat ve stávajícím modelu provozování 

kanalizace s firmou, která zvítězí ve výběrovém řízení, 2) 

zajistit provozování spol. VaK Nymburk na základě výpůjčky 

majetku, 3) obec bude provozovat kanalizaci sama, což je však  

z hlediska administrativní, provozní i technické zátěže pro obec 

v současné době nereálné.Starostka předložila návrh smlouvy o 

výpůjčce majetku. V rámci diskuse byly vzneseny připomínky 

ke smlouvě, které budou konzultovány s právníkem.

 Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 4/7/2014: Zastupitelstvo obce ukládá starostce 

konzultovat návrh smlouvy o výpůjčce vodohospodářského 

majetku s právníkem a zapracovat do smlouvy dobu trvání 

smlouvy a možnost výpovědi.

5. Elektronické aukce – dodávky energií

Starostka informuje o možnosti zapojení občanů i obce do el. 

aukce na dodávky energií.  Starostka navrhla, aby byly v Poslu 

uveřejněny informace pro občany, kde budou dány termíny 

konzultací se spol. E-centre. Tato společnost zajišťovala el. 

aukce pro občany např. v Říčanech či Sadské. Možnosti úspory 

pro obec budou předloženy na příštím zasedání. Hlasování:  

PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 5/7/2014: Zastupitelstvo obce ukládá starostce 

zajistit informace o elektronické aukci na energie  pro občany 

v Poříčanském poslu.

6. Příspěvky na sportovní a kulturní činnosti v r. 2014

Starostka informuje, že příspěvky na sportovní, kulturní a 

spolkovou činnost přesahující 20.000 Kč by měly být 

schváleny zastupitelstvem obce a vypláceny na základě 

smlouvy, ve které je stanoven účel využití příspěvku a 

povinnost jeho vyúčtování. Drobné příspěvky na plesy a jiné 

kulturní akce by měly být vydávány na základě darovací 

smlouvy. Doposud byly tyto příspěvky pouze schvalovány v 

rozpočtu.  Starostka předložila návrh smlouvy o poskytnutí 

neinvestičního příspěvku a návrh na přidělení příspěvků 

poříčanským spolkům pro r. 2014, tak jak bylo již dříve 

projednáno při schvalování rozpočtu obce na r. 2014. Dále 

starostka navrhla, aby byl stanoven termín pro vyúčtování 

příspěvků a podání žádosti o příspěvky pro r. 2015. 

Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 6/7/2014: 

· Zastupitelstvo obce schvaluje podmínky přidělení 

neinvestičních příspěvků z rozpočtu obce na sportovní a 

kulturní činnost a rozhodlo o jejich rozdělení takto:

· SK Poříčany  - 60.000,-   

· TJ SOKOL – 60.000,- 

· SDH Poříčany – 40.000 – oslavy 130. let založení 

SDH,  30.000,- požární sport a činnost spolku

· For Dance – 25.000,-  taneční kostýmy, pronájem 

sálu, startovné

· Zastupitelstvo obce stanovilo termín pro vyúčtování 

příspěvků za r. 2014 a podání žádostí o neinvestiční příspěvky 

na sportovní , kulturní a jinou spolkovou činnost  na r. 2015 na 

30.11.2014.

7. Záměr pachtu pozemku v k.ú. Chrást

Spol. Akcent zaslala obci žádost o pacht pozemku 420/12 v 

k.ú. Chrást (1614 m2), protože po digitalizaci katastru zjistila, 

že na tomto pozemku hospodaří. Záměr pachtu musí být 

zveřejněn v souladu se zákonem o obcích, obdobně jako dříve 
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záměr pronájmu zemědělské půdy. 

Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0  

Usnesení č. 7/7/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr 

pachtu  pozemku parc. č. 420/12  v k.ú. Chrást o výměře 1614 
2 

m za minimální cenu 5.000 Kč/ha a ukládá starostce zveřejnit 

záměr v souladu se zákonem 128/2000 Sb. o obcích.

4. Provozování kanalizace od r. 2015

Na konci roku 2014 končí smlouva o provozování kanalizace s 

1. SčV. Nabízejí se tři varianty jak provozovat kanalizaci v 

budoucnu: 1) pokračovat ve stávajícím modelu provozování 

kanalizace s firmou, která zvítězí ve výběrovém řízení, 2) 

zajistit provozování spol. VaK Nymburk na základě výpůjčky 

majetku, 3) obec bude provozovat kanalizaci sama, což je však 

z hlediska administrativní, provozní i technické zátěže pro 

obec v současné době nereálné.

Starostka předložila návrh smlouvy o výpůjčce majetku.        

V rámci diskuse byly vzneseny připomínky ke smlouvě, které 

budou konzultovány s právníkem.

Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0

8. Dotace MMR – opravy povodňových škod – místní 

komunikace

MMR vyhlásilo dotační výzvu na opravy povodňových škod, 

v rámci které by mohly být získány prostředky na opravy 

povrchu komunikací po loňské povodni v lokalitě Sportovní. 

Termín podání žádosti o dotaci  je 31.7.2014. 

Hlasování:  PRO:  7 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení č. 8/7/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje podání 

žádosti o dotaci na projekt „Opravy povodňových škod 

místních komunikací v obci Poříčany" z programu MMR na 

obnovu obecního majetku poškozeného živelní události 

poškozeného v červnu 2013.

9. Zateplení školy - dodatek ke smlouvě

Starostka předložila návrh dodatku smlouvy o dílo na zateplení 

školy. Jedná se o změnu termínu dokončení stavby.  

Hlasování:  PRO:  6 – PROTI: 0 - ZDRŽEL SE: 1

Usnesení č. 9/7/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek 

č. 2 ke smlouvě o dílo na akci „Snížení energetické náročnosti 

budovy ZŠ Poříčany", kterým se mění termín dokončení 

stavby na 20.7.2014. 

10. Diskuse

V rámci diskuse nebyla vznesena žádná další témata k jednání

Zasedání bylo ukončeno ve 21.30

V Poříčanech dne  29.6.2014

Podání grantové žádosti do programu CZ06 
Norských Fondů 
Dne 19. června podala obec Poříčany žádost do programu 
„Zachování a revitalizace kulturního dědictví“ z tzv. 
Norských Fondů. Příprava byla velmi náročná, ale díky 
spolupráci a vysokému nasazení všech zúčastněných     
se podařilo vše v rekordním čase stihnout. 
V tuto chvíli je připraven kompletní stavební projekt. 
Vypracoval jej Ing. arch. Tomáš Hladík. Projekt zahrnuje 
rekonstrukci kostela, bývalé márnice a hřbitovní zdi. 
Zároveň by v areálu kostela za márnicí měla vzniknout 
drobná novostavba s toaletami. Na stavbu je vydáno 
stavební povolení, jen začít...
Rekonstrukce zahrnuje: vnitřní omítky a výmalbu           
s výjimkou fresek, injektáže trhlin a jejich zpevnění, 
opravy krovu a položení nové krytiny, obnovu vnějších 
omítek, odvodnění střech pomocí žlabů, jejich svod do 
země a ven z areálu pomocí chrličů v obvodní zdi, nátěr 
báně a nový hromosvod. V plánu je i kompletní 
restaurování kostelního mobiliáře. Při návštěvách 
restaurátorů vyšlo najevo spousta zajímavých informací  
i trocha špatných zpráv.
Varhany: Zdejší nástroj je téměř v původním stavu – 
nepůvodní jsou pouze prospektové píšťaly a několik 
vnitřních píšťal – a přestože je po zprovoznění v r. 2011 
hratelný, jeho stav lze označit jako středně sešlý. 
Poškození jsou zejména charakteru provozního 
opotřebení, ne zcela odborného ladění, ale hlavně           
je nástroj poškozen červotočem.
Oltáře a sochy: Veškerý mobiliář je napaden 
červotočem, z toho boční oltáře jsou v havarijním stavu. 
Ve své většině je zachován původní barokní stav,              
s výjimkou drobných vad a andílků, kteří byli ukradeni      
z kostela v roce 1995. Oltáře i sochy byly v minulosti 
kompletně přemalovány, některé části velmi kvalitně, 
jiné méně.
Dveře, lavice a věžní schodiště: Lavice jsou napadeny 
červotočem a opatřeny pozdějším nevhodným lakem. 
Všechny dveře (vstupní, sakristie, věž) jsou původní 
barokní. Jsou velmi kvalitně vyrobeny kombinací dubu   
a měkkých dřevin. Na vstupních dveřích je druhotně 
použit krásný renesanční zámek. Věžní tesané schodiště 
je též původní.
Obrazy: Všechny obrazy jsou ve velmi zanedbaném      
až havarijním stavu. Obrazy hlavního oltáře jsou původní 
barokní. Obrazy z bočních oltářů (uloženy v sakristii) 
jsou z 19. století ovšem osazeny do původních rámů. 
Křížová cesta je též z 19. století. Obrazy je nutno vyčistit, 
znovu vypnout a místy opravit.
V kostele je též velmi zajímavá křtitelnice                      
ze sliveneckého mramoru s měděným víkem 
zakončeným zlaceným křížkem.
Teď už jen zbývá držet palce, aby obec dotaci získala       
a mohlo se začít pracovat na záchraně našeho kostela.
                                               Šárka Havlíčková, Barbora Vlasáková, 
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Zhodnocení fotbalového ročníku 2013/2014
Již před sezónou v letních měsících loňského roku 

začalo naše mužstvo SK Poříčany notně posilovat, s cílem 
pohybovat se v horních patrech tabulky a vyhnout se tak 
sestupovým starostem. Do našeho týmu přišlo několik 
hráčů se zkušenostmi z vyšších soutěží, někteří i s ligovou 
minulostí. Přípravné zápasy, které jsme sehráli, měly 
vzestupnou tendenci jak herně, tak i výsledkově. Začátek 
sezóny nás zastihl ve skvělé formě a po čtyřech kolech 
jsme se drželi bez ztráty bodu v popředí tabulky. V pátém 
kole přišla naše první prohra s týmem Libice nad Cidlinou 
a asi nikdo nečekal, že to bude prohra v podzimní části 
sezóny poslední. Poté už jsme ztratili pouze body            
za remízu v sousedském derby se Sadskou. Podzim         
se našim fanouškům musel líbit, a zápasy jako derby       
ve Vykáni, kde jsme zvítězili 2:1, lze řadit jako jedno          
z nejpovedenějších utkání našich hráčů. I když byl náš cíl 
držet se v tabulce do třetího místa, díky našim výkonům 
jsme se nakonec stali půlmistry soutěže. Každý, kdo se     
o fotbal na krajské úrovni zajímá, musí uznat, že skupina 
C, I.B třídy byla jednoznačně nejtěžší, a na postup v zimní 
přestávce myslelo šest mužstev. 

Pro jarní část sezóny se nám podařilo udržet 
mužstvo pohromadě a ještě ho doplnit o další zkušené 
hráče. Začátek jarní části nám opakovaně vyšel a první 
přemožitel byla opět Libice nad Cidlinou. I tak jsme se 
stále drželi na postupovém místě a pomalu se připravovali 
na klíčové utkání sezóny. To přišlo 11. května letošního 
roku. Už dlouho před tímto utkáním se o něm v širokém 
okolí mezi fanoušky mluvilo a každý byl na tuto 
konfrontaci zvědavý. K propagaci zápasu přispěly i místní 
deníky a účast nejvyššího funkcionáře Středočeského 
krajského fotbalového svazu pana Liby je toho jen 
důkazem. Před fantastickou diváckou kulisou v počtu více 
jak 650 lidí, která nemá v ročníku 2013/2014 obdoby, se 
nám vstup do utkání nepovedl. Z nepříznivého stavu jsme 
nakonec udělali v závěru drama, ale na body to nestačilo. 
Po tomto zápase jsme se soustředili na druhou příčku, 
která nám za určité konstelace zaručovala postup do vyšší 
soutěže. Závěr soutěže nás nezastihl v optimální formě, co 
se týče fotbalové krásy, ale nakonec se nám druhou příčku 
podařilo uhájit a postoupit. Právě uplynulá sezóna se bude 
řadit mezi nejúspěšnější v historii poříčanské kopané. 

Za celosezónní podporu bychom chtěli poděkovat 
našim příznivcům, kteří nás po celou sezónu podporovali 
a ti nejvěrnější zůstali i přes závěrečné nevýrazné výkony. 
Doufáme, že nás budou v maximální míře podporovat       
i v nadcházejícím ročníku v I.A třídě. My se budeme 
snažit, aby se bavili fotbalem minimálně jako v právě 
skončené sezóně. Závěrem chceme poděkovat všem 
našim sponzorům a obci za finanční a materiální podporu, 
bez které by fotbal na této úrovni nešel praktikovat. 

                                                                         V. Kupr

Rozlosování I.A třídy skupiny B. 
Podzim - soutěžní ročník 2014/2015
 

neděle   10.8. 17:00 FK Dobrovice B - SK Poříčany

neděle   17.8. 17:00 SK Poříčany - Sokol Luštěnice

sobota   23.8. 17:00 Slavia Jesenice - SK Poříčany

neděle   31.8. 17:00 SK Poříčany - FK Dlouhá Lhota

neděle     7.9. 17:00 Kavalier Sázava - SK Poříčany

neděle   14.9. 17:00 SK Poříčany - FK Čáslav B 

sobota   20.9. 16:30 FC Horky n.Jizerou - SK Poříčany

neděle   28.9. 16:30 SK Poříčany - TJ Kunice

neděle   5.10. 16:00 FC Velim - SK Poříčany

neděle 12.10. 16.00 SK Poříčany - Union Čelákovice

Sobota 18.10. 10:15 Čechie Vykáň - SK Poříčany

sobota 25.10. 14:30 FK Červené Pečky - SK Poříčany

neděle   2.11. 14:00 SK Poříčany - SK Zeleneč

neděle   9.11. 14:00 SK Mnichovo Hradiště - SK Poříčany

neděle 16.11. 13:30 SK Poříčany - Viktoria Radim

Turnaj v nohejbalu trojic 2014 - II. ročník
1.místo 

Michal Pišta Štefančík
Michal Kopec Kopecký

Lukáš Ludva Holler
2. místo 

Richard z Chrástu
Petr st.
Petr ml.
3. místo 

Radek Nouzovský
Luboš Salnický
Roman Marušák

Jarda Hampl
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Parádní jízda Ládi Tučka 
Rozhovor s Vladimírem Tučkem, mistrem Evropy       
v mrtvém tahu, jste si mohli přečíst v jednom                
z minulých čísel Poříčanského posla. Vláďa ale 
vyhrává dál!
Tři sta kilo, to je třeba taky 12 pytlů cementu. Tuhle váhu 
dokáže Vláďa Tuček, který reprezentuje poříčanský 
Sokol, odlepit od země, zvednout ji do výšky stehen         
a vypnout prsa. Tak alespoň vypadá technicky správně 
provedená disciplína mrtvý tak. Koncem minulého roku 
se Vláďa účastnil celkem tří závodů v kategorii do 90kg     
a všechny vyhrál. První dva byly na Slovensku - ve 
Svidníku to byl evropsky pohár v mrtvém tahu, pod 
záštitou asociace WPC. „Tady jsem zvedl 300kg. V Žilině 
se jednalo o mikulášský mrtvý tah, poslední závod byl       
v Břeclavi, kde jsem v pohárové soutěži zapsal jen první 
pokus s 280kg, ale i tak to stačilo na vítězství,“ 
rekapituluje své úspěchy Vláďa. Letos se účastnil MČR   
v mrtvém tahu v Mostě, opět v kategorii do 90kg. Odjížděl 
tam s touhou, pokořit dosavadní rekord 292,5kg. To se mu 
také povedlo, historické tabulky přepsal a nyní je hodnota 
jeho rekordu  300kg. V červnu Vláďa odjel na mistrovství 
Evropy WPC v Baku v Ázerbájdžánu, kde ale nakonec 
kvůli zdravotním komplikacím nemohl nastoupit. 
Hranice 300 kg tak zatím odolala, ale vrchol sezóny 
Vláďu teprve čeká – Mistrovství světa, které se koná v 
prosinci v USA v Miami. „Ale to je ještě daleko a uvidíme, 
jak budou všechny okolnosti přát,“ říká. Každopádně 
držíme palce! 
                                                                                                J. Hrabě

Radka se svým pochodem rozhodla pomoci osmileté 
Zlatušce, která se narodila ve 23týdnu těhotenství. 
Předčasný porod zapříčinil vnitřní krvácení, které vedlo   
k nezvratnému neléčitelnému poškození mozku. Kvůli 
atrofii mozku s cystami nemůže chodit, mluvit ani hýbat 
žádnou končetinou. O holčičku se stará její otec, který 
neustále usiluje o zlepšení jejího stavu. Denně dojíždí     
do stacionáře, navštěvují rehabilitace, cvičí na koních      
a relaxují s pejsky. Zlatuška měla speciální kočárek pro 
děti s DMO, který se bohužel rozbil, proto nyní potřebuje 
nový, který pojišťovna hradí pouze z poloviny. Radka 
pochodem v Krkonoších Zlatušce přispěje na pořízení 
kočárku, částkou 10 Kč za každý zdolaný kilometr v rámci 
Krakonošovy stovky.
Radka vždycky chtěla pomáhat druhým, ale nevěděla jak. 
S přáteli naplánovala přechod Krkonoš v rámci akce 
Krakonošova stovka a svůj nápad zmínila i před svou 
kamarádkou z Nadace Olgy Havlové, která ji inspirovala 
k propojení této události s podporou potřebným. Kampaň 
Výboru dobré vůle - Nadace Olgy Havlové se jmenuje 
Sport pro charitu. Celý Radčin příběh najdete na 
www.sportprocharitu.cz/radka-pochod-spojila-s-
charitativni-sbirkou

Vím, že já jako jednotlivec nemám možnost výrazně 
pomoci, ale když se nás spojí více a každý troškou 
přispěje, dáme dohromady částku, která už může být 
znatelná“.

Radka Tučková spojila pochod 
s charitativní sbírkou 
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SPORTOVNÍ DEN RODIČŮ S DĚTMI

Dne 19. 6. 2014 uspořádala naše škola sportovní 

odpoledne s kulturním programem. Hlavní událostí byla 

soutěž rodičů s dětmi o titul „Sportovní rodina Poříčan“. 

Soutěžících bylo víc, než jsme si jenom troufali pomyslet. 

V konečném počtu se na start postavilo 66 rodinných týmů. 

Soutěže se zúčastnily děti a jejich rodiče, jak základní, tak i 

mateřské školy. Úžasné výkony podávali všichni účastníci 

od dětí, přes maminky až po tatínky. Ustanovující rekord 

tohoto klání položili Tomáš a Tomáš Suchánkovi úžasným 

výkonem 6150 bodů. 
Doufáme, že toto nebyl poslední ročník.

                                                                      Václav Pěnkava

Letní poříčanské hry popáté
Už popáté se letos konají sportovní letní poříčanské hry. 
Do soutěžního klání, se mohou přihlásit čtyřčlenná 
družstva (2 muži/2 ženy, 1 muž/3 ženy, 4 ženy – 
kombinace, které nejsou možné: 4 muži, 3 muži/1 žena). 
Jednotlivé týmy mohou mít i náhradníky, se kterými se 
mohou střídat. Sportovní poříčanské hry se i letos konají 
na fotbalovém hřišti 9. srpna 2014, začíná se v 9 hodin 
ráno. Předpověď počasí zatím neznáme, ale podle 
pořadatele Ládi Peroutky pršet nebude. Dejte dohromady 
týmy a přijďte si zasportovat a pobavit se! Přihlásit své 
týmy můžete do 1. srpna 2014 na telefonním čísle 725 386 
854. Startovné je 100 Kč na hlavu. Občerstvení zajištěno.
                                                                                                       (jih)

ZEMNÍ PRÁCE

bobík  - m in ibagr

- p ísk y -

- š t ěrk y -

- k ont e jnery  -

Pavel  Max a

Poříč any 291

Tel .: 608 024 796

ilustrační foto
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Noc kostelů 
V pátek 23.5. se v našem kostele konala již třetí Noc 
Kostelů. Tento ročník byl bohužel ve znamení bouřky, 
která začala přesně v čas zahájení Noci Kostelů. Pár minut 
po páté uhodil blesk do věže kostela a, i když toto 
představení zůstalo bez následků, patrně to odradilo 
návštěvníky z blízka i daleka. Náš program se ovšem bez 
potíží přizpůsobil nevlídnému počasí a vše se tentokrát 
odehrálo uvnitř kostela. Výjimkou bylo občerstvení pana 
Hybnera, který statečně vartoval před kostelem až           
do osmé hodiny, za což mu ze srdce děkujeme. 
Druhou, poněkud zvláštnější výjimkou byl zásah SDH 
Poříčany. Do děr nad vstupními dveřmi se totiž 
nastěhovalo včelstvo. Nadvakrát jsme se je snažili bez 
úspěchu vypudit, ale bez úspěchu. Domluvili jsme se tedy 
raději ještě jednou s hasiči z obavy, aby některý                 
z návštěvníků neslízl na Noci Kostelů žihadlo. Hasiči 
dorazili ke kostelu zároveň s bouřkou, včely vystříkali      
a díru ucpali pěnou. Sice se zdá, že zásah nebyl úplně 
úspěšný a kostelní včely jsou mimořádně odolné nebo 
hluboko zavrtané, ale i taky patří hasičům naše 
poděkování.
V rámci Noci Kostelů jste mohli navštívit výstavu Jiřího 
Málka, který v kostele představil krásné fotografie a svou 
autorskou keramiku. Premiéru zde měla keramická 
plastika Sv. Prokopa. Kdo by chtěl blíže poznat, oč přišel, 
může navštívit web: jirimalekfotokeramika.blog.cz/
Nosným tématem tohoto ročníku bylo „slovo“. Básnířka 
Jitka N. Srbová Noc Kostelů zahájila čtením ze své 
nejnovější sbírky „Světlo vprostřed těla“. Poté jsme 
uvítali Štěpánku Vanickou s divadelním zpracováním 
pohádky „Lakomá Barka“ od Jana Wericha, která 
okouzlila naše nejmladší návštěvníky. 
Po pohádce vystoupil Jaroslav Kořán s „Orlojem Snivců“. 
Jednalo se o hudební improvizaci na různé objekty. 
Nechyběly kovové trubky, kameny, hrnce, kusy 
porcelánu..., vše pečlivě naaranžováno a naladěno           
na podlaze kostela. Po vystoupení vyzval p. Kořán 
přítomné k vyzkoušení hry a vznikla spontánní 
improvizační dílna, které se zúčastnili děti i dospělí.

 
básník a prozaik Petr Kukal. A na závěr večera se 
rozezněly varhany v podání Marie Samkové, proloženy 
několika básnickými texty.

Čtením ze sbírky „Polabské Evangelium“ pokračoval

Děkuji všem, kteří se počasí nezalekli a přišli. Večer byl 
krásný, komorní, kdo chtěl, mohl si popovídat                   
s přítomnými umělci. Budeme se těšit brzy na shledanou   
v kostele.

Poříčanský jarmark 2014
Dovolujeme si vás pozvat na další ročník Poříčanského 
Jarmarku. Tento rok vychází na neděli 7. září od 14h. 
V rámci jarmarku se na vás jako obvykle těší místní 
prodejci, ke kterým se tento rok přidá třeba kapela 
Trombenik (www.trobenik.cz) a kejklíř a žonglér Vojta 
Vrtek ( ). Čeká vás další ročník koláčové 
soutěže, občerstvení s dobrou kávou a burčákem od pana 
Hybnera, dílna na výrobu svíček, ukázka předení ovčí 
vlny na kolovrátku a možnost vyrobit si skleněnou 
květinu! 
Přijďte s námi strávit příjemné odpoledne na návsi             
u kostela!

Prodejci hlaste se!
Prosíme prodejce, kteří mají zájem zúčastnit se jarmarku, 
aby se včas přihlásili na tel.: 604 566 869 nebo emailem   
na . Oceníme nejen 
rukodělné výrobky, ale i domácí marmelády, perníčky, 
koláče nebo úrodu z vaší zahrádky. Těšíme se na vás!

Je nám to líto, ale záměr letního kina se pro tento rok 
bohužel nezdařil. Náš promítač je příliš zaměstnán.      
Ale nápadu se nevzdáváme a jistě brzy zrealizujeme.
                                                                                        B. Vlasáková

www.kejklir.com

barbora.vlasakova@seznam.cz
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Setkání po šedesáti letech
Dne 10. května 2014 se v restauraci na nádraží                 v 
Poříčanech uskutečnilo setkání absolventů Základní 
školy v Poříčanech, kteří ukončili školní docházku           
v červnu roku 1954, tedy po dlouhých šedesáti letech.    
Do poříčanské školy v té době docházeli žáci nejen          z 
obce, ale také z Chrástu, Klučova a Hořan. Nebylo to naše 
první setkání. Se spolužákem a přítelem PaeDr. Josefem 
Novotným jsme první setkání svolali po padesáti letech od 
opuštění školy. Počet účastníků našich setkání se ale 
postupně zmenšuje. O některých spolužácích prostě 
nevíme, kam je život zavál, někteří se nemohou účastnit 
setkání z různých, většinou zdravotních důvodů a někteří 
již nežijí. Vždy se srdečně přivítáme, uctíme památku 
zesnulých spolužáků, zavzpomínáme na naše učitele, 
kteří nás vzdělávali a připravovali do života. Nelze 
zapomenout na starého řídícího pana Hrdličku, učitelé 
Suka, Marešovou, manžele Štádlerovy a ty, kteří     s námi 
školní docházku končili, ředitele Jana Lohniského a naši 
třídní učitelku Marii Lohniskou. Vzpomeneme       i na 
naše školní kuchařky paní Sahulovou a Fridrichovou, 
které se staraly o naše stravování. Vzpomínáme, co kdo 
dělal a kde pracoval v produktivním věku, hovoříme       o 
svých rodinách, radostech i starostech. Zjišťujeme,      že 
naše znalosti a bohaté životní zkušenosti již téměř nikdo z 
mladších nepotřebuje. Naše životní zásady jako slušnost, 
spolehlivost, poctivost, vědomí, že moje práva končí tam, 
kde začínají práva druhého, úcta ke stáří a další 
„zlozvyky” naší generace se do současné doby jaksi 
nehodí.   Samozřejmě nezapomeneme ani klasické téma 
rozhovorů důchodců, kterým jsou zdravotní potíže, které 
nám ale umožňují získávat stále nové známé           a 
přátelé, i když většinou z řad lékařů. Při našem rozchodu si 
vzájemně  přejeme to jediné, a to dobré zdraví do dalších 
let, a těšíme se na další setkání.

Když přijedu do dnes již jiných Poříčan, musím 
zavzpomínat, jak vypadaly v době mého dětství.
Do Poříčan jsem se s rodiči přistěhoval koncem března 
1945, kdy po nesmyslném bombardování Prahy 
americkým letectvem byl poškozen náš byt. Po krátkém 
pobytu v podnájmu získali rodiče domek č.p. 198 v ulici 
ke Kounicím, a tak ve třech domcích od sokolovny bydleli 
hned tři rodiny Sahulů – Jan, Karel a Antonín.      V 
dalších domech bydleli Zlatohlávkovi, Klinderovi, 
Kořínkovi, Chuchlovi a zástavba končila vzdáleným 
domem rodiny Havlových. Na dětství prožité                  v 
Poříčanech velmi rád vzpomínám. Pamatuji, jak těsně 
před koncem války projížděli obcí němečtí vojáci          na 
kolech a s plnou výzbrojí. Někdo vyvěsil na budově 
národního výboru, který byl spolu s poštovním úřadem   
na dnešní Mírové ulici, tři menší vlajky spojenců.          
Na odbočce cesty na Kounice byl malý obchod s obuví 
pana Roubala a hned naproti cukrárna, kde jsme            při 
měnové reformě v roce 1953 mohli utrácet staré peníze. 
Hned za mostem přes Šemberu měl kadeřnictví pán 
Sládek a naproti řeznictví pan Kroupa. Vedle pana Sládka 
byla truhlářská dílna pana Roupce, dál ke kostelu domácí 
potřeby pana Bičana a naproti výborné pekařství. 
Mlékárna byla u kostela a na konci obce směrem            na 
Hořany měl svojí zámečnickou dílnu všeuměl pan Stárek. 
Zmizely rovněž poříčanské Benátky, kdy Šembera se u 
klučovského hřbitova dělila na dvě ramena. Jedno zůstalo 
jako hlavní tok a druhé směřovalo             do náhonu 
poříčanského mlýna. Za mlýnem se voda rozdělovala opět 
do dvou koryt, z nichž jedno protékalo přes obec, kolem 
řeznictví až k hřišti, kde se spojovalo     s hlavním tokem a 
druhé teklo krátkou cestou  přímo      do Šembery.  
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Rovněž fotbalové hřiště bylo obtékáno potokem            
ze Šembery, který směřoval do luk. Na těchto tocích jsme 
pořádaly plavby na neckách. Sportovně jsme se vyžívali 
pravidelným cvičením v sokolovně a také na fotbalovém 
hřišti, kde bylo někdy postaráno i o zábavu, když naši 
fotbalisté nebyli spokojeni s výkonem rozhodčího           
a vykoupali jej v Šembeře. Koupat jsme se jezdili           
na kolech na Hořánku a později jako větší také k Labi.      
I o zimní hrátky bylo postaráno. Sáňkovalo se na svazích 
kolem obce, hokej se hrál na zamrzlé Šembeře, která byla 
podstatně širší a s větším množstvím vody než dnes. 
Později nám dospělí postavili hezké kluziště nedaleko    
od mlýna a to dokonce s nočním osvětlením. Zájemci      
o železnici se scházeli na schůzkách a exkurzích 
zájmového kroužku, který vedl tehdejší přednosta stanice 
pan Kala. Našemu zájmu neunikl ani rozsáhlý 
archeologický průzkum slovanského osídlení                
na klučovské skále, kde v áleji nad hospodářstvím 
Dobiášových rostly ohromné třešně. 

Hospoda u Hroudů v novém!
Hospoda u Hroudů dostala nový kabát. Po výměně oken byla letos na jaře zrenovována i fasáda, která má oranžovou 
barvu s modrými ornamenty pod okny.  V srpnu se ještě budova dočká nového oplocení. Na zahradě hospody je již 
několik týdnů otevřený obchod se zeleninou, jehož otevírací doba je od čtvrtka do neděle.  

            (jih)

Ty pečlivě hlídal pan Vrána, ale kluci byli přeci jen 
rychlejší. 
Pomáhali jsme i na polích se sběrem mandelinky a o žních 
byly zajímavé i noční výmlaty ve statku u Skálů. Rovněž 
vzpomínám na začátky vysílání České televize v roce 
1953, kdy někdo zakoupil první český televizor               
s maličkou obrazovkou a tak jsme chodili sledovat ten 
zázrak do obecní prádelny na dvoře bývalého MNV. Kdo 
chtěl pobýt déle, musel si přinést vlastní židličku. O naše 
zdraví pečoval pravidelnými prohlídkami školní lékař 
MUDr. Zuckerstein, který ordinoval ve vile proti hotelu 
U Hroudů. V červnu rok 1954 jsme ukončili školní 
docházku a vstoupili do života, někdo do učení jiní        
do vyšších škol a náš každodenní styk ustal.
Krátce na to jsme se s rodiči odstěhovali do Prahy, ale 
venkov mi opravdu, jak se říká, přirostl k srdci.               
V důchodu žijeme se ženou v rodinném domku v malé 
vesnici nedaleko České Lípy a to doslova ve středu 
přírody. Na své mládí v Poříčanech takto vzpomíná
                                                                   Ing. Antonín Sahula, CSc.

                                                                     Volfartice u České Lípy

 Stánek se sezónní zeleninou a ovocem.
Poříčany, ul. Českobrodská (zahrada Hostince u Hroudů)

Otevírací doba: čt, pá 14-18, so 9-12, ne 14-18, 
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Uloupená chata
V samém středu obce Strážné v Krkonoších stojí 
objekt, který se stal po 2. světové válce majetkem      
TJ Sokol Poříčany. Bohužel už dávno není. Proč?

Dnes je tento objekt č.p. 129 majetkem obce Strážné          
a ještě na jaře tohoto roku byl zobrazen na titulních 
webových stránkách obce Strážné. Jak se stalo, že jednota 
Sokol Poříčany o tuto chatu přišla, jsem zjišťoval v jejím 
archivu, zejména v zápisech výboru Sokola. Problémy     
s chatou ve Strážném se řešily téměř na každé schůzi TJ 
Sokol Poříčany. Neuvádím žádné skutečnosti, které jsem 
zachytil z ústního podání, ale fakta jen s písemných 
záznamů a dokumentů.
V prvních letech po přidělení chaty dekretem presidenta 
Beneše jednotě byla chata využívána od roku 1947 jak      
v zimních tak letních měsících.
Zápis z řádné výborové schůze z 12.1.1949: „Do schůze se 
dostavila slečna Horčíková (domovnice chaty                
ve Strážném), která přišla přednést výboru stížnost         
na některé účastníky zimního zájezdu. Dotyčná uvádí,     
že bylo rozštípáno 10 – 15 prkének do postele, poškozeno 
žehlící prkno a vývodová roura u kamen. Prosí, aby 
účastníkům bylo oznámeno, že podobné chování nebude 
trpěno. Z účastníků, kteří byli Hrdlička, Pospíšil Fr., 
Šantrůček, Kubík, Rytina, Vosecký, Drahokoupil,           
si výslovně stěžuje na Kubíka a Hrdličku. Proti ostatním 
nic nemá…. Bylo rozhodnuto, aby v pátek 14. ledna        
se sešel odbor chaty za účasti účastníků zimního zájezdu, 
kde se celá věc uvede na pravou míru."Bohužel se brzy 
objevily problémy, a to zcela jiného rázu než poškozené 
žehlicí prkno. V březnu 1949 byla chata přidělena TJ 
Sokol Poříčany a ještě než byl proveden dne 4. 5. 1949 
zápis do pozemkové knihy, ONV ve Vrchlabí žádá jednotu 
o vyklizení této chaty s tím, že v objektu bude zřízena 
Národní škola a nabízí za ni zcela nevyhovující náhradu.  
A situace se dále komplikovala. V dubnu 1949 zjistil       
br. Hrouda, který byl správcem chaty za TJ Sokol 
Poříčany, že MNV Herlíkovice se násilím vlámalo         
do chaty, obsadilo dva pokoje a navíc žádá, aby se jednota 
chaty zřekla ve prospěch MNV Herlíkovice. 

Na vysvětlenou je třeba dodat, že Herlíkovice jako 
samostatná obec zanikla r. 1951 a byla rozdělena mezi 
Vrchlabí a Strážné. Jednota zaslala MNV Herlíkovice   
14-ti denní výpověď pro vystěhování 2 zabraných 
místností. Vystěhovaní se nikdy neuskutečnilo a chaos     
v užívání chaty a zpochybňování vlastnictví se stupňuje.  
Do hry o chatu vstupuje i ONV v Českém Brodě. TJ Sokol 
Poříčany jak se říká „tahá za kratší konec".
Ještě koncem června je v přípravách pobyt žactva v chatě 
ve Strážném a odjezd je stanoven na 3. července. Ale už    
v listopadu hlásí br. jednatel, že v chatě jsou ubytováni 
vojáci. 
V dalších letech 1950 a 1951, jak vyplývá ze zápisů          
z výborových schůzí TJ Sokol Poříčany, má o chatu zájem 
tamní JZD a ONV v Českém Brodě-odbor soc. péče.
Důležitý mezník v osudu chaty je jednání  řádné výborové 
schůze z 11. 6. 1950: „Br. starosta oznamuje, že naší chatu 
v Krkonoších chce tamní JZD. Má o ni však také zájem 
zdejší okres. soc. péče, která nám za ní nabízí chatu jinou-
menší, která by se ovšem musela dát do pořádku.
V případě předání chaty soc.péči v Českém Brodě dává 
nám tuto chatu bezplatně k dispozici určité měsíce v roce. 
Po projednání této věci se výbor rozhodl předat chatu 
okresu Český Brod a vypracovat s ním smlouvu, které 
měsíce by byla chata k dispozici pro Sokol Poříčany         
a ostatní podmínky".
Tomuto „předání" došlo zřejmě pod tlakem jak ONV tak 
dalších skutečností. Zejména, že  chata je částečně 
obsazena místím MNV a objevují se další mocní 
„zájemci". Proto se zřejmě výbor rozhodl volit menší zlo  
a pronajmout chatu ONV v Českém Brodě. Další roky 
vyjednávala TJ Sokol Poříčany o nájemní smlouvě. 
Nájemní smlouva s ONV V Českém Brodě byla výborem 
schválena v květnu 1953, ale není dohledatelné, zda byla 
také podepsána a vstoupila v platnost. 
Z dalších zápisů výboru spíše vyplývá, že nájemní 
smlouva nebyla uzavřena. Sepisoval se inventář                
a zjišťovaly škody (březen 1954). „Při srovnání se 
soupisem, který byl pořízen br. Janem Hroudou se zjišťuje, 
že převážná část inventáře chybí. Jsou to především 
přikrývky, slamníky, podhlavníky a postele." Dále se         
v tomtéž zápise konstatuje, že: „Tím, že MNV ve Strážném 
chatu bez vědomí Jednoty Poříčany a ONV v Č.Brodě 
obsadil, došlo k tomu, že mnoho věcí se ztratilo."Přesto se 
zdá, že ještě není vše ztraceno, protože výbor TJ v březnu 
1954 konstatuje, že „do chaty ve Strážném odjíždí na 
týdenní pobyt br. Hrdlička Luboš, Kroupa, Pospíšil, 
Mlynář a Duchan Stanislav. Vedoucím je určen Hrdlička 
Luboš." V letech 1955 a 1956 následovala řada jednání     
s MNV Strážné, ONV Vrchlabí, KNV Hradec Králové, 
KSČ Poříčany a ústředím Sokola. Jaká byla situace a kolik 
místností chata měla je patrné ze zápisu výborové schůze 
TJ Sokol Poříčany ze dne 10.2.1956: 
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"Br. Vedral referuje o návštěvě naší chaty ve  Strážném, 
kterou navštívil se zástup. ONV s.Jiráčkem. Nejprve 
jmenovaní navštívili ONV ve Vrchlabí, kde je s.Němec, ref. 
pro vnitřní věci, ujistil, že chata je zákonným majetkem 
Sokola Poříčany. Chata k dnešnímu dni vypadá takto: 
Dole na pravé straně jsou úřadovny MNV na levé straně je 
kulturní síň. Nahoře proti schodům je telefonní ústředna 
pro celý obvod. V dalších dvou místnostech je zařízeno 
zdravotní středisko. Ve zbývajících třech místnostech je 
nájemník, kterému dal příkaz k nastěhování MNV 
Strážné….. Tajemník MNV informoval  br. Vedrala,          
že MNV chatu v žádném případě neuvolní a nabídl výměnu 
za chatu v Dolním Dvoře"
O výměně se jednalo jak s MNV Strážné, ONV Vrchlabí    
a s  KNV Hradec Králové. Nikdy k tomu ale nedošlo a to 
hlavně proto, že nabízené objekty (Velká Úpa, Dolní 
Dvůr) byly ve špatném stavu, nebo nebyly rovnocenné. 
Nadále hospodařilo v chatě výlučně MNV Strážné. 
Přidělovalo místnosti v chatě bez vědomí TJ Sokol 
Poříčany. Místnosti v chatě byly přiděleny OÚNZ           
ve Vrchlabí a 3 místnosti byly přiděleny Krajské správě 
spojů Hradec Králové pro nově zřízený poštovní úřad      
ve Strážném. Tyto organizace žádaly jednotu o uzavření 
nájemní smlouvy a stanovení výše nájemného. MNV 
Strážné poslal TJ Sokol Poříčany nájemné za roky 1954, 
55, 56 a 57 v celkové částce 4 400,- Kčs, aniž byla 
uzavřena jakákoli nájemní smlouva. V roce 1960 Jednota 
Vrchlabí žádala Sokol Poříčany dopisem o zřízení 
samoobsluhy v chatě ve Strážném.
Nenechá se to říci jinak, než arogance, když v dubnu 1960 
si MNV Strážné stěžuje dopisem, že na chatě není 
prováděna údržba.  TJ Sokol Poříčany se dokonce na 
základě tohoto dopisu snaží získat na OV ČSTV v Českém 
Brodě získat dotaci na nezbytnou opravu střechy. Je 
příznačné pro tuto dobu, že náprava věcí se prováděla na 
úrovni orgánů a institucí jako jsou MNV, ONV, KNV, 
KSČ a ne orgánů k tomu určených. 
Jako nejvyšší kalibr stížnosti byla kancelář presidenta 
republiky. I o této možnosti se na zasedání výbor TJ Sokol 
Poříčany jednalo.
Konečně v dubnu 1960 podala TJ Sokol Poříčany             
u Generální prokuratury žalobu na MNV ve Strážném.  
Dále je vývoj pozoruhodný. 
Zápis z řádné výborové schůze z 23. 6. 1960: „Generální 
prokurátor v Praze nás vyrozuměl dopisem, že naše 
stížnost ve věci chaty ve Strážném, byla postoupena 
Krajské prokuratuře Hradec Králové, odkud dostaneme 
do 1 měsíce vyřízení."
Protože se stále nic nedělo, zaslal TJ Sokol Poříčany 
urgenci na Krajskou prokuraturu v Hradci Králové. V září 
1960 Krajská prokuratura v Hradci Králové sdělila,        
že dalším řízením byl pověřen finanční odbor ONV          
v Trutnově. 
Další dění kolem chaty ve Strážném jsem nedohledal. 
Nakonec místo soudu přišla „rána z milosti" - vyvlastnění. 

To bylo provedeno rozhodnutím ONV v Trutnově ze dne 
27. 6. 1966 č.j. výst. 2986 a 1166 R. Vlastní text tohoto 
rozhodnutí jsem v archivu TJ Sokol Poříčany nenašel. 
Zkoušel jsem ještě neúspěšně okresní archiv v Trutnově    
a Katastrální úřad v Trutnově. Zde se také podivovali,     
že nemají k převodu na obec Strážné žádný podklad.      
Jen jakousi poznámku.
Poslední dějství v boji o chatu ve Strážném nastává          
po roce 1989. Výbor TJ Sokol Poříčany se ji několik let 
snaží získat zpět do svého vlastnictví. Bohužel tato snaha 
byla ukončena rozsudkem Krajského soudu v Praze          
z 24. února 1994. Z odůvodnění rozsudku Krajského 
soudu vyjímám: „…navrhovateli se nepřiznává vlastnické 
právo k st.p.. č.398  o výměře 410m2 a č.p. 129 a k.p.č. 
2882 o výměře 705m2 v katastrálním území Strážné          
s odůvodněním, že není oprávněnou osobou podle          
§4 zák.č. 229/91 sb., protože není osobou fyzickou."
Zákon o restitucích se týkal navrácení majetku              
jen fyzickým osobám.
                                                                                 Dalibor Nádeník
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Aleš Kadeřábek
    Toto číslo Poříčanského posla připravili: Hana Teršová, Aleš Kadeřábek, Jiří Hrabě, Jaroslav Hampl, BarboraVlasáková, Šárka Havlíčková, Václav Pěnkava,Václav Kupr 
                                                                      Dalibor Nádeník

Koutek pro nejmenší - - - - - - - - - - - - - - - -
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Langoše

1 kg hladké mouky, 1 lžička soli, 
1 lžička sody, 1 bílý jogurt, ½ l mléka, 4 
lžíce oleje, 6dkg droždí.
Přísady smícháme, necháme vykynout 
a smažíme na rozpáleném oleji.         §

Ceník inzerce platný od 1.1.2014
1/1(A4) - 900 Kč
1/2(A5) - 500 Kč
1/3(DL) - 350 Kč
1/4(A6) - 300 Kč

Vizitka(8,5 x 5,5 cm) - 150 Kč
zpracování grafického návrhu - 200 Kč
celoroční inzerce 4x číslo - sleva 15%

Najděte 13 rozdílů
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